
 

Protokół Nr XXI/2012 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 31 maja 2012r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
05 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 15 

innych zaproszonych osób. 

 

Nieobecny na sesji – Radny Marek Banaszek 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Joanna Zyguła – inspektor ds. infrastruktury społecznej. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XXI Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

 



1. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania i ocena wykonania budżetu Gminy 

Wierzchowo za rok 2011 – debata absolutoryjna Radnych nad: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Wierzchowo za rok 

2011, 

2) sprawozdaniem finansowym za rok 2011, 

3) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu w 2011r., 

4) wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za rok 2011, 

5) opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie w przedmiocie wydania opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Wierzchowo z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2011, 

6) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania za 

2011 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 rok – 

druk nr 144, 

7) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok – druk nr 

145. 
10. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie uchylenia uchwały Nr XIX/97/2004 Rady Gminy 

Wierzchowo w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wierzchowie  – druk nr 146, 

b. w sprawie statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie – druk nr 147, 

c. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz 

zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze 

przetargu – druk nr 148, 

d. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2012 rok – druk 

nr 149, 

e. w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Wierzchowo pomocy 

finansowej Powiatowi Drawskiemu – druk nr 150, 



f. w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Biblioteki Publicznej im. Ignacego Solarza w Wierzchowie za rok 

2011 – druk nr 151. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty 

lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia 

bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad 

któregoś z tematów? 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z XX 

Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 24 kwietnia 2012 został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i 

uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów 

w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem protokołu z XX sesji Rady Gminy. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

przyjęła protokół z XX sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

 



Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 3 do nin. protokołu radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem o sesji.  

Wójt uzupełnił sprawozdanie o następujące informacje: 

 

 18 maja 2012r. uczestniczył w konferencji na temat Odnawialnych Źródeł 

Energii p.t.: Europejskie Słoneczne dni w Siemczynie”. Obecny był 

Minister Środowiska Stanisław Gawłowski. Wójt odbył rozmowę z 

p.Gawłowskim na temat modernizacji. Wójt oznajmił, że jest zadowolony 

z tej rozmowy. Również 18 maja Wójt spotkał się z przedstawicielami 

firmy BioPower, rozmowa dotyczyła budowy biogazowi w Żeńsku i 

Żabinie, 

 19 maja brał udział w obchodach 40-lecia diecezji koszalińsko-

kołobrzeskiej w Koszalinie oraz uczestniczył w pikniku zorganizowanym 

przez Koło Emerytów i Rencistów w Wierzchowie, 

 23 maja brał uczestniczył w wystawie prac plastycznych dzieci i 

młodzieży, której organizatorami byli: Gminny Ośrodek Kultury, Sportu i 

Turystyki i Biblioteka, 

 22 maja brał udział w Zgromadzeniu Celowego Związku Gmin R-XXI. 

Padła propozycja, aby Związek przejął obowiązki gmin wynikające z 

ustawy śmieciowej, rozmowy na ten temat będą się jeszcze toczyć, 

 26 maja łącznie ze strażakami Gminy Wierzchowo uczestniczył w 

Powiatowych Obchodach Dnia Strażaka oraz Jubileuszu XX-lecia 

Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku Pomorskim, 

 30 maja uczestniczył w Festynie z okazji Dni Rodzicielstwa Zastępczego. 

Festyn zorganizował Powiat w sali w „Lasku Arkońskim” w 

Wierzchowie, 

 30 maja odbył spotkanie w Urzędzie Gminy z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim. Rozmowa dotyczyła 

przyspieszenia niektórych remontów dróg. Jest już podpisana umowa z 

wykonawcą na poszerzenie pobocza Sośnica – Świerczyna. Termin 

wykonania tych prac – do 30 lipca tego roku. 

Rozmowa dotyczyła również budowy chodników w Wierzchowie na ulicy 

Lipowej i Sośnicy od skrzyżowania do przystanku. W chwili pozyskania 

płytek z odzysku w Złocieńcu zostanie wyłoniony wykonawca. Prośba 

Wójta dotyczyła również pozyskania polbruku z Zarządu Dróg 

Powiatowych, którym planuje się wyłożyć chodnik w kierunku pomnika, 

oraz plac przed remizą i świetlicą w Świerczynie. 

W czasie spotkania rozmawiano również na temat koordynacji prac 

związanych z remontem drogi Wierzchowo – Żabin – Nowe Laski – do 

drogi wojewódzkiej Nr 177, ułożenie przed inwestycją kabli 

energetycznych oraz modernizacji linii oświetlenia ulicznego – załatwić 

to kompleksowo. Wójt chciałby porozmawiać z radnymi na temat 



zabezpieczenia finansowego tego przedsięwzięcia. W czasie wizji 

lokalnej z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku 

Pomorskim na odcinku drogi: Posterunek Policji – rondo w Wierzchowie 

ustalono, by w chwili obecnej, chociaż wyrównać niebezpieczne wyboje. 

Wójt zobowiązał się do załatwienia tłucznia, a Dyrektor ZDP ma zadbać 

środki na robociznę. Temat remontu tego odcinka drogi zostanie 

poruszony na Konwencie Wójtów i Burmistrzów. Deklaracje pomocy 

finansowej złożyli też: Dyrektor Banku Spółdzielczego, Dyrektor Zakładu 

Przemysłu Drzewnego w Wierzchowie oraz Pan Beńko – Zakład 

produkcyjno-handlowy, 

 z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

otrzymaliśmy środki w wysokości 49.000,00 zł na utylizację eternitu, 

właściciele nieruchomości mogą składać wnioski o dotację na utylizacje 

eternitu, 

 25 maja Wójt gościł senator Grażynę Sztark. Rozmowa dotyczyła między 

innymi pozyskania z Ministerstwa Kultury środków na remont sali i 

Biblioteki w Świerczynie. Wspólnie z Panią Sztark uczestniczył w 

wystawie Pt. „sztuka zza krat” zorganizowanej przez Bibliotekę w 

Wierzchowie, 

 w związku z informacją Urzędu Marszałkowskiego dotycząca rozliczenia 

inwestycji – budowy kanalizacji w Wierzchowie i Żabinku, w wyniku 

którego Gmina Wierzchowo poniesie karę w wysokości około 260.000,00 

zł za nieprzestrzeganie procedur ofertowych (błędy w procedurze 

zamówień publicznych) Wójt zwrócił się do Rady Gminy z pytaniem, czy 

będziemy się od tej decyzji odwoływać, ale wtedy wydłuży się termin 

odzyskania pozostałych środków, a to doprowadzić może do utraty 

płynności finansowej przez Gminę, albo przyjąć decyzję Urzędu 

Marszałkowskiego. 

 

Do przedstawionej przez Wójta informacji Radny Ryszard Borowicz zgłosił 

swoje niezadowolenie w sprawie zapisu w informacji Wójta z prac w okresie 

międzysesyjnym dot. budowy biogazowi w Świerczynie cyt. „Niektórzy z 

uczestników zebrania sprzeciwiali się na lokalizację określoną w decyzji o 

warunkach zabudowy i zagospodarowania przestrzennego. Chcą, aby 

usytuowana została w odległości około 5 km od miejscowości.” Radny Ryszard 

Borowicz zwrócił uwagę, że wówczas lokalizacja biogazowi byłaby bardzo 

blisko Sośnicy, a tego mieszkańcy Sośnicy nie chcą, ponieważ gnojowica nie 

pochodzi z Sośnicy. 

W sprawie dotyczącej budowy chodnika w Sośnicy Radny R.Borowicz 

powiedział, że głównym winowajcą za brak chodnika obarcza Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim, chodnik miał być 

wykonany podczas remontu drogi wojewódzkiej i wówczas Dyrektor ZDP 

zobowiązał się do wykonania tego zadania. Tego chodnika nie ma. Radny 



R.Borowicz zwrócił się z prośbą do radnego Powiatu Janusza Przybyły by 

przypomniał na forum sesji Rady Powiatu o niezrealizowanej z dnia 16 lipca 

2011r. interpelacji w tym przedmiocie – w ogóle brak odpowiedzi na tę 

interpelację. 

Zapytał, dlaczego Starostwo informuje o kosztach remontu drogi Sośnica – 

Świerczyna w wysokości 500.000,00 zł, skoro wartość kosztorysowa inwestycji 

wynosi 440.000 zł, po przetargu o 20.000 zł mniej? 

 

Wójt odpowiedział: wartość kosztorysowa podana była na wartość 430 tys. zł, 

zabezpieczona na – 500 tys. zł. Umowę podpisano na kwotę 497.000,00 zł. Z 

rozmowy z Dyrektorem Zbigniewem Kotem – w ramach zadania budowy 

chodników w Sośnicy będzie utwardzony teren przystanku. 

Odnośnie budowy biogazowi w Świerczynie Wójt poinformował, że w sprawie 

zmiany lokalizacji nie można nic zrobić, ponieważ umowa społeczna z 2011r. 

obowiązuje i w ramach tej umowy wydano decyzję lokalizacyjną, decyzja jest 

prawomocna. Uwagi można zgłaszać do Starostwa. 

 

Radny Stefan Żołynia zgłosił, że na drodze powiatowej od ronda w kierunku 

Złocieńca należałoby wykonać odwodnienie, woda podmywa asfalt, powstają 

załamania nawierzchni. Naprawy pobocza od Posterunku Policji w kierunku 

ronda sfinansować z oszczędności przetargowych. 

 

Wójt odpowiedział, że prace na tym odcinku drogi już się rozpoczęły, rów 

odwadniający wykonano na drodze za Osiłkiem Drawskim, niektóre odcinki 

nawierzchni będą frezowane. 

 

Helena Jutrzenka-Trzebiatowska powiedziała, że nigdzie nie wybudowano 

biogazowi tak blisko miejscowości, jak planuje się w Świerczynie. Nie chodzi o 

przesunięcie o 5 km, ale chociaż o 100m. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz powiedział, by dać spokój kłótniom i 

wreszcie zrobić coś dla Świerczyny. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat 

prac Rady w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

 



Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 5/2012 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 5/2012 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 5/2012 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 5/2012 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokółu 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym na ręce Przewodniczącego Rady nie wpłynęła żadna 

interpelacja. 

 

Na sesji w dniu 31 maja 2012r. interpelacje złożyli: 

 

Radna Jolanta Augustyniak zgłosiła ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Plac przed kościołem w Wierzchowie odchwaścić i zagospodarować 

zielenią. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz - ponowił interpelację zgłoszoną w okresie 

międzysesyjnym, to jest w dniu 19 kwietnia 2012r. w sprawie wykoszenia traw 

na klinie (skrzyżowanie dróg koło Państwa Kozerów w Osieku Drawskim). 

 

Radny Józef Janicki zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 



1. Utwardzić polbrukiem teren przystanku autobusowego 

koło Pana Prętkiego w Świerczynie. 

 

Radny Józef Janicki zwrócił się z prośbą do Wójta o wyegzekwowanie od 

mieszkańców Świerczyny obowiązku sprzątania również chodników, ponieważ 

niektórzy z nich nie poczuwają się do tego obowiązku. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska  zgłosiła ustnie dwie interpelacje o 

treści: 

 

1. Utwardzić pobocze na odcinku drogi powiatowej w Świerczynie od 

posesji 56 p.Brzyskiego do rzeki Świerczyniec. Wykorzystać w 

tym celu destrukt.  

2. Zabezpieczyć przeciekający dach kaplicy w Świerczynie. 

 

Radna Genowefa Rosochowata zgłosiła ustnie jedną interpelacje o treści: 

 

1. Jaka jest procedura i jaki jest koszt doprowadzenia gazu na 

przykład do Pani Trackiej w Żabinie? 

 

Radny Stefan Żołynia zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Wykosić pobocza drogi powiatowej Żabinek – 

Radomyśl. 

 

Ponadto Radny zgłosił uwagi dotyczące: 

- zagęszczania gruntu podczas prac remontowych odcinka drogi od ronda do 

miejscowości Żabinek, 

- dokończenia układania płytek na przystankach autobusowych, 

- sali wiejskiej w Żabinku – czy jest przekazana Radzie Sołeckiej. Dyrektor 

GOKSiT wymaga od mieszkańców opłat za organizowanie imprez. Radny 

poprosiła, aby Dyrektor GOKSiT na ten temat zorganizowała spotkanie z 

mieszkańcami Żabinka. 

 

Radna Helena Jutrzenka – Trzebiatowska poruszyła temat konserwacji rzeki 

Świerczyniec. Zapytała, dlaczego od dłuższego czasu nie wykonuje się 

konserwacji rzeki Świerczyniec w Świerczynie? Koryto rzeki jest bardzo 

zarośnięte. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz na powyższe odpowiedział, że jest to w 

gestii Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych. Powiatowy 

Urząd Pracy w Drawsku Pomorskim nie ma pieniędzy na prace interwencyjne w 

ramach których można byłoby prowadzić prace melioracyjne. 



 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

Skarbnik Gminy Urszula Lew udzieliła odpowiedzi na prośbę Radnego 

Ryszarda Borowicza zgłoszoną na ostatnim posiedzeniu Komisji Kultury, 

Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki Społecznej „…poinformowanie 

na najbliższej sesji Rady Gminy – dlaczego sołtysi nie otrzymali wynagrodzenia 

za pobór podatki w pierwszym półroczu 2011r., … wytłumaczenie sołtysom, że 

to nie była wina Przewodniczącego Komisji Planowania, Budżetu i Finansów”, 

poinformowała, że uchwałę w sprawie poboru niektórych podatków i opłat w 

drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

Rada Gminy podjęła 31 marca 2011r., a w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Zachodniopomorskiego została ogłoszona w lipcu 2011r., a 

uchwała weszła w życie po 14 dniach od dnia ogłoszenia. W związku z tym 

wynagrodzenie za inkaso nie mogło być wypłacone za pobór I i II raty podatku. 

 

Wójt dodał, że nie ma tu winy Komisji Planowania, Budżetu i Finansów. Taka 

jest procedura podejmowania uchwał. 

 

Radny Powiatu Janusz Przybyła przedstawił plan zamierzeń na 2012 rok w 

zakresie remontu dróg powiatowych. Zaznaczył, że plan zamierzeń nie jest 

równoznaczny z wykonaniem. Na pewno będzie zrobiona droga Sośnica – 

Świerczyna, bądźmy dobrej myśli, jeśli chodzi o pozostałe drogi - powiedział 

Radny Janusz Przybyła. 

 

Na prośbę Radnej Jolanty Augustyniak Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie 

poinformował o pozyskanych środkach w wysokości 1.137,000 złotych na 

projekt pt. „Dziś nauka – jutro sukces” – wyrównywanie szans edukacyjnych 

uczniów w Gminie Wierzchowo. Projekt realizowany będzie od 1.09.2012r. do 

30.06.2014r. 

Wartość projektu –   1.137.744,00 zł. 

Wartość dofinansowania -  1.037.218,00 zł. 

 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 8 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 12
00

-12
20

. 

Po przerwie Przewodniczący obrad wznowił obrady. Stwierdził, że na sali obrad 

jest 14 radnych. 

Przystąpił do realizacji punktu 9. 

 



 

Ad. 9 

 

1) Głos zabrał Wójt Jan Szewczyk. Przedstawił zrealizowane w roku 

ubiegłym zadania, takie jak: boisko „Orlik”, plac szkolny (tzw. 

manewrowy), wodociąg i kanalizacja Otrzep – Świerczyna, zakup 

koparki, plac przed kościołem w Wierzchowie, plac z polbruku w „Lasku 

Arkońskim”, schody przed Urzędem Gminy, droga rondo-Żabinek-Kalisz 

Pomorski, remont pomieszczeń w Ośrodku Zdrowia w Wierzchowie, 

opracowano dokumentacje na termomodernizację obiektów, opracowano 

dokumentację na rozbudowę budynku remizy w Wierzchowie, przejęto 

mieszkania od PKP (była stacja) w Wierzchowie, renowacja studni w 

Świerczynie. 

Na zakończenie Wójt podziękował wszystkim za współpracę. 

 

2) Podsumowania działalności w roku ubiegłym pod względem finansowym 

dokonała Skarbnik Gminy Urszula Lew: 

Plan dochodów: 14.221.524,00 zł  

Wykonanie: 13.800.448,14 zł – 97% 

Plan wydatków: 14.975.954,00 zł 

Wykonanie: 13.352.365,50 zł – 89% 

Nadwyżka budżetowa: 448.082,00 zł, która zostanie przeksięgowana na 

pomniejszenie deficytu z lat ubiegłych (754.000,00 zł) 

Zobowiązania: 3.108.458,62 zł, w tym: 

   973.204,10 zł – kredyty 

          2.126.476,00 zł – pożyczki 

      8.778,52 zł – z tytułu dostaw towarów i usług 

          w GZGK w Wierzchowie 

Inwestycje niewykonane: infokioski (nośniki informacji w miejscach 

publicznych) , remiza OSP Żabinek, place zabaw. 

 

3) Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz odczytał treść uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 12 

kwietnia 2012r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu w 2011r. - załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

W tym miejscu głos zabrał Radny Ryszard Borowicz. Podziękował 

Wójtowi za współpracę, między innymi za uwzględnienie uwag co do 

przebiegu linii energetycznej, przeprowadzenie inwestycji drogowej, tj. 

remont drogi wojewódzkiej – uwzględnienie uwag mieszkańców – 

przybyło 180 m
2
 chodnika, zrobiono wjazd do świetlicy, wykonano 

parking (przed salą), na drodze gminnej zainstalowano dwa nowe 

odprowadzenia wody. Dyrektorowi GZGK w Wierzchowie Radny 



podziękował za wykonanie pobocza przy cmentarzu oraz wykoszenie 

terenu cmentarza. 

Radny poinformował, że okolice świetlicy są bardzo zarośnięte i 

zaniedbane. Teren tarasu – uzupełnić nasadzenie krzewów. 

 

Radna Jolanta Augustyniak podziękowała Wójtowi za boisko „Orlik” i 

plac szkolny, aby następny rok był taki dobry dla oświaty, jak ten 

pierwszy w tej kadencji. 

 

Przewodniczący Komisji stałych Rady Gminy: 

1) Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, Handlu, 

Usług, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 

2) Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki Społecznej 

3) Planowania, Budżetu i Finansów 

poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie z 

wykonania budżetu za 2011 rok oraz sprawozdanie finansowe za 2011 

rok. 

 

4) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiktor Majda odczytał wniosek 

Komisji w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za rok 2011 – Komisja pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy Wierzchowo za 2011 rok. 

Przewodniczący Komisji podziękował Wójtowi i wszystkim 

pracownikom za współpracę i zrozumienie, podziękował także 

Kierownikom i Dyrektorom jednostek. 

 

5) Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz odczytał treść uchwały Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 24 

maja 2012r. w przedmiocie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Wierzchowo w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok – załącznik nr 11 

do nin. protokołu. 

 

6) Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 rok oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2011 rok. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXI/140/2012 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 rok oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 rok – która stanowi 

załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 



7) Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2011 rok. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXI/141/2012 w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2011 rok – która stanowi załącznik nr 13 do nin. 

protokołu. 

 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod 

głosowanie następujące projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 glosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXI/142/2012 w sprawie 

uchylenia uchwały Nr XIX/97/2004 Rady Gminy Wierzchowo w 

sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie – która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych  uczestniczących w posiedzeniu 

sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXI/143/2012 w sprawie 

Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie – 

która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXI/144/2012 w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz zwolnienia 

z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze przetargu  – 

która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu 



4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXI/145/2012 w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2012 rok – która stanowi 

załącznik nr 17 do nin. protokołu 

 

5) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXI/146/2012 w sprawie 

udzielenia z budżetu Gminy Wierzchowo pomocy finansowej 

Powiatowi Drawskiemu – która stanowi załącznik nr 18 do nin. 

protokołu 

 

6) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 glosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXI/147/2012 w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Biblioteki 

Publicznej im. Ignacego Solarza w Wierzchowie za 2011 rok – która 

stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 11. 

 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść 

odpowiedzi, które wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na 

zgłoszone przez radnych interpelacje. 

 

Radny Stefan Żołynia odniósł się do odpowiedzi udzielonej przez 

Przewodniczącego Rady Gminy na Jego interpelację w sprawie hałasu 

wywołanego przez środki transportu AgriPlus. Przewodniczący Rady w swojej 

odpowiedzi zaproponował, by Radny Stefan Żołynia przygotował odpowiedni 

projekt uchwały. 

Radny Stefan Żołynia zaproponował poddać pod głosowanie Radzie, czy ma 

przygotować taki projekt uchwały. Jeżeli Rada Gminy wypowie się dzisiaj 

przeciw, to nie ma sensu przygotowywać projektu uchwały, ponieważ tylko on 

sam będzie za nią głosować. 



Radny Stefan Żołynia zapytał, kto był wykonawcą kominka grzewczego na sali 

w Żabinku, kominek jest niedokończony. Czy dokonano odbioru kominka? 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz odpowiedział, że na temat 

ewentualnego projektu uchwały wypowiedzą się Komisje Rady Gminy, a jeśli 

chodzi o salę wiejską w Żabinku, są to sprawy dla Dyrektora Gminnego 

Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

W sprawie zgłoszonych interpelacji na sesji w dniu 31 maja 2012r. Wójt Jan 

Szewczyk odpowiedział: 

o odpowiedź dla Radnego Bogusława Pawłowicza – Dyrektor Zarządu 

Dróg Powiatowych Z.Kot w dniu 30.05.2012r. miał sprawdzić 

widoczność na skrzyżowaniu koło Państwa Kozerów, 

najprawdopodobniej  zostanie postawiony znak STOP przy drodze od 

strony stacji w Osieku Drawskim, 

o odpowiedź dla radnej Genowefy Rosochowatej – zainteresowana osoba 

przyłączem gazowym składa wniosek w biurze gazownictwa w 

Złocieńcu, 

o odpowiedź dla Radnej Jolanty Augustyniak – plac przed kościołem będzie 

uprzątnięty i zagospodarowany przez projektanta zieleni, 

o odpowiedź dla Radnego Wiktora Majdy – teren cmentarza będzie 

wykoszony, lampy uliczne będą naprawione, 

o odpowiedź dla Radnego Józefa Janickiego – Strażnik Straży Gminnej 

będzie kontrolować posesje i egzekwować od właścicieli posesji 

utrzymanie porządku. Pozostały teren tam, gdzie drogę i chodnik 

rozdziela zieleń będziemy rozmawiać ze Starostwem, 

o odpowiedź dla Radnego Stefana Żołyni – zostanie dokończone 

utwardzanie terenu przystanku płytkami w Żabinku. Jeżeli będzie 

możliwość utwardzenia terenu przy wszystkich przystankach 

autobusowych, na pewno zostanie to zrobione. 

 

Radny Józef Wódz zgłosił, że na zamknięte wysypisko śmieci w Wierzchowie w 

dalszym ciągu, nagminnie wywozi się śmieci. 

 

Wójt odpowiedział, że rozważa wprowadzić monitoring na wysypisku śmieci. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął 

pkt 11 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 12. 

 

 

 

 

 



Ad. 12 

 

W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz złożył na 

ręce Skarbnika Gminy kwiaty i życzenia z okazji Dnia Samorządowca 

wszystkim pracownikom samorządowym. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zakomunikował, że o spotkaniu na 

temat poruszony przez Wójta, a dotyczący rozliczenia inwestycji – budowy 

kanalizacji w Wierzchowie i Żabinku Radni zostaną poinformowani  

w najbliższym czasie.  

 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji pkt 13. 

 

 

Ad. 13 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 14
05

 zamknął obrady XXI sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. J.Zyguła …………………. 

2. D.Łukaszewska ………………..  


